
Rada Miejska                                                                                        

w Nowym Mieście Lubawskim 

P r o t o k ó ł Nr XLII/2018 

z XLII sesji Rady Miejskiej w Nowym Mieście Lubawskim, odbytej w dniu 5 czerwca 2018 

r. w sali posiedzeń Urzędu Miejskiego. 

Sesję rozpoczęto o godz. 15:00 , a zakończono o godz. 17:10. 

Na ustawowy skład 15 radnych w sesji według listy obecności uczestniczyło 14 radnych . 

( Lista obecności stanowi zał. nr 1 do protokołu).  

( Lista obecności zaproszonych gości stanowi zał. nr 2 do protokołu). 

Obrady prowadził - Przewodniczący Rady Miejskiej – Marcin Deja. 

Ponadto w posiedzeniu uczestniczyli: 

-  Burmistrz Nowego Miasta Lubawskiego - Józef Blank 

-  Starosta Nowomiejski                           -  Andrzej Ochlak 

- Zastępca Burmistrza                               - Krzysztof Widźgowski 

-  Skarbnik Miasta                                   -Wioletta Chętnicka 

-  Kierownik Referatu Inwestycji i Mienia 

   Komunalnego                                       -  Damian Artuszewski 

-  Adwokat                                              - Tomasz Kwiatkowski 

-  Radny Rady Powiatu                             - Marek Piątkowski  

- Przewodnicząca Młodzieżowej Rady Miasta – Julita Kreńska 

- Pracownicy Urzędu Miejskiego              -   Dariusz Sobaszkiewicz, Katarzyna Markowska,  

                                                                       Tomasz Rogoziński 

 Porządek obrad: 

1. Otwarcie sesji 

    - stwierdzenie quorum. 

2. Wybór sekretarza obrad. 

3. Przedstawienie porządku obrad. 

4. Przyjęcie protokołu z  XLI  sesji Rady Miejskiej. 

5. Informacja z działalności międzysesyjnej Burmistrza Nowego Miasta Lubawskiego. 

6. Interpelacje i zapytania radnych. 

7. Rozpatrzenie i zatwierdzenie sprawozdania finansowego wraz ze sprawozdaniem z  

    wykonania budżetu Gminy Miejskiej za rok 2017 oraz podjęcie uchwały w sprawie  

    absolutorium : 

       a ) sprawozdanie Burmistrza Nowego Miasta Lubawskiego z wykonania budżetu za rok  
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           2017 wraz z informacją o stanie mienia Gminy, 

       b)  sprawozdanie finansowe, 

       c)  opinia Regionalnej Izby Obrachunkowej o sprawozdaniu z wykonania budżetu Gminy  

           za rok 2017 wraz z informacją o stanie mienia Gminy, 

       d)  opinia Komisji Rewizyjnej w sprawie wykonania budżetu Gminy za rok 2017 oraz  

            wniosek Komisji Rewizyjnej o udzielenie absolutorium, 

       e)  opinia Regionalnej Izby Obrachunkowej w sprawie wniosku Komisji Rewizyjnej o  

            udzielenie absolutorium Burmistrzowi Nowego Miasta Lubawskiego, 

       f)  dyskusja nad wykonaniem budżetu Gminy za rok 2017, 

       g)  podjęcie uchwały w sprawie zatwierdzenia sprawozdania finansowego wraz ze  

            sprawozdaniem z wykonania budżetu za 2017 rok, 

       h) podjęcie uchwały w sprawie absolutorium. 

 8.  Podjęcie uchwały w sprawie zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Miejskiej 

       Nowe Miasto Lubawskie na lata 2018-2035.                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                    

 9.   Podjęcie uchwały w sprawie zmiany budżetu Gminy Miejskiej Nowe Miasto Lubawskie 

       na 2018 rok.                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                

10.  Podjęcie uchwały w sprawie udzielenia pomocy finansowej w formie dotacji celowej   

       Gminie Kurzętnik na realizację rocznego monitoringu poeksploatacyjnego składowiska  

       odpadów komunalnych w Lipowcu. 

11. Podjęcie uchwały o przystąpieniu do sporządzenia zmiany miejscowego planu     

      zagospodarowania  przestrzennego miasta Nowe Miasto Lubawskie. 

12. Odpowiedzi na zapytania radnych. 

13. Zakończenie sesji. 

Przebieg posiedzenia: 

Ad. pkt 1 

Przewodniczący Rady Miejskiej – Marcin Deja dokonał otwarcia XLII sesji Rady Miejskiej 

stwierdzając na podstawie listy obecności, że w sesji uczestniczy 14 radnych, a więc obrady 

są prawomocne.                                       

Ad. pkt 2 

Przewodniczący Rady Miejskiej – Marcin Deja na sekretarza obrad zaproponował radnego 

Wojciecha Kłosowskiego, który wyraził zgodę na kandydowanie. Rada Miejska jednomyślnie 

w obecności 14 radnych wybrała radnego – Wojciecha Kłosowskiego na sekretarza obrad. 
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Ad. pkt 3 

Rada Miejska nie wniosła  zmian do porządku obrad.  

Przewodniczący Rady Miejskiej Marcin Deja przedstawił porządek obrad XLII sesji Rady 

Miejskiej.                                                    

Ad. pkt 4 

Protokół z XLI sesji Rady Miejskiej był wyłożony do wglądu w pok. nr 36 Urzędu 

Miejskiego, jak również przed sesją, a radni mieli możliwość zapoznania się z jego treścią.  

Radni  nie wnieśli uwag do protokołu. Protokół z XLI sesji Rady Miejskiej został przez Radę 

Miejską przyjęty jednomyślnie w obecności 14 radnych.                                                                                                                                    

                                                                  Ad. pkt 5 

Informację z wykonania uchwał Rady Miejskiej w okresie między sesjami oraz o wydanych 

zarządzeniach Burmistrza Nowego Miasta Lubawskiego radni otrzymali wraz z 

zawiadomieniem na sesję, która stanowi zał. nr 3 do protokołu. Burmistrz Nowego Miasta 

Lubawskiego –Józef Blank przedstawił sprawozdanie z działalności międzysesyjnej w 

zakresie bieżącej działalności Burmistrza. 

Radna – Zofia Wilbrandt  zwróciła się o informację na temat „Programu integracji 

społeczności romskiej w Polsce na lata 2014-2020”. 

Burmistrz Nowego Miasta Lubawskiego – Józef Blank wyjaśnił, że jest to kontynuacja 

programu w ramach, którego zatrudnione  są dwie osoby w Miejskim Ośrodku Sportu i 

Rekreacji i dwie osoby w Miejskim Ośrodku Pomocy Społecznej.    

Sprawozdanie i informacja zostały przyjęte przez Radę. 

Ad. pkt 6 

Radni nie złożyli na sesji w formie pisemnej interpelacji. 

Radni wnieśli ustnie zapytania: 

Radna- Mirosława Czernysz 

Poinformowała, że mieszkańcy ul. Kolejowej  wystosowali pismo w sprawie 

wydobywającego się nieprzyjemnego zapachu środków chemicznych i pyłów ze 

zlokalizowanych w pobliżu zakładów produkcyjnych „Jawor” i „Finishparkiet”. 
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Zanieczyszczenie powietrza w tej części miasta powoduje dużą umieralność na raka płuc. 

Ponadto wskazała na hałas pochodzący z zakładu „Jawor” podkreślając, że z zakładu 

„Finishparkiet” hałas się nie wydobywa z uwagi na ustawione ekrany.  

Radny – Marcin Deja 

Poparł w pełni zapytanie radnej Mirosławy Czernysz, wskazując na wydobywający się 

nieprzyjemny zapach środków chemicznych z kanalizacji sanitarnej, a także smolisty dym 

wydobywający się z komina. Ponadto słyszalny jest uciążliwy hałas. 

Radny  - Kazimierz Zgliczyński 

Proponuje, aby podczas organizowanych kontroli  zwrócić uwagę na właścicieli sklepów oraz 

właścicieli domów na osiedlach, którzy używają odpady jako czynnik grzewczy. 

Radny – Krzysztof Hoppe  

Odnośnie skrzyżowania  ul. Jagiellońska – Lidzbarska w obecności Pana Starosty zwrócił się 

o rozwiązanie problemu zakorkowania, gdyż jak pojawi się obwodnica miasta, to ulegnie on 

nasileniu. Wczoraj w tym miejscu była kolejka pojazdów na długości 250 – 300 m. 

Radna- Zofia Wilbrandt 

Zapytała kiedy zostaną zlikwidowane hałdy nieutwardzonej ziemi przy ul. Korczaka. 

Radny – Jarosław Oelberg 

Zapytał w jakim terminie zostaną zagospodarowane miejsca po wycince krzewów przy ul. 

Kościuszki. 

Radny – Mieczysław Kubacki 

Poinformował o sukcesach zawodników LA KS Drwęca w Mistrzostwach Polski w 

Sztafetach i Wielobojach w Suwałkach w dniach 1 i 2.06.br., którzy w biegach sztafetowych 

zdobyli złote medale., kierując słowa podziękowania do trenera Leona Prusakowskiego, a 

także Burmistrza Józefa Blanka wspierającego LA i Dyrektora Szkoły Podstawowej Nr 1 – 

Jerzego Resickiego, który udostępnił obiekty szkolne do treningu. 

Ad. pkt. 7 

Rozpatrzenie i zatwierdzenie sprawozdania finansowego wraz ze sprawozdaniem z 

wykonania budżetu Gminy Miejskiej za rok 2017 oraz podjęcie uchwały w sprawie 

absolutorium : 

a) Radni otrzymali sprawozdanie z wykonania budżetu za rok 2017 wraz z informacją o 

stanie mienia Gminy na piśmie w m-cu marcu  2018 r. Sprawozdanie wraz z informacją o 

stanie mienia Gminy były rozpatrywane przez Komisję Rewizyjną na posiedzeniu dniu 14 

maja 2018 r. 
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Burmistrz Nowego Miasta Lubawskiego – Józef Blank przedstawił sprawozdanie z 

wykonania budżetu za rok 2017 wraz z informacją o stanie mienia Gminy . Sprawozdanie 

wraz z informacją stanowi zał. nr 4 do protokołu. 

b) Radni otrzymali sprawozdanie finansowe na piśmie w m-cu maju 2018 r. Sprawozdanie 

było rozpatrywane przez Komisję Rewizyjną na posiedzeniu w dniu 14 maja 2018 r. Skarbnik 

Miasta – Wioletta Chętnicka przedstawiła sprawozdanie finansowe . Sprawozdanie stanowi 

zał. nr 5 do protokołu. 

c) Uchwałę RIO.IV-0120-92/18 Składu Orzekającego Regionalnej Izby Obrachunkowej w 

Olsztynie z dnia 13 kwietnia 2018 r. w sprawie wydania opinii o przedłożonym przez 

Burmistrza  Nowego Miasta Lubawskiego sprawozdaniu z wykonania budżetu Gminy 

Miejskiej Nowe Miasto Lubawskie za 2017 r. odczytał Przewodniczący Rady Miejskiej – 

Marcin Deja. 

Opinia była rozpatrywana przez Komisję Rewizyjną Rady Miejskiej na posiedzeniu w dniu 

14 maja 2018 r. 

Uchwała stanowi zał. nr 6 do protokołu. 

d) Przewodniczący Komisji Rewizyjnej Rady Miejskiej – Adam Kłosowski odczytał opinię 

Komisji Rewizyjnej Rady Miejskiej w sprawie wykonania budżetu miasta za rok 2017 

oraz wniosek w sprawie udzielenia absolutorium Burmistrzowi Nowego Miasta Lubawskiego. 

Wniosek wraz opinią stanowi zał. nr 7 do protokołu. 

e) Uchwałę RIO.IV-0120-121/18 Składu Orzekającego Regionalnej Izby Obrachunkowej w 

Olsztynie z dnia 22 maja 2018 r. w sprawie zaopiniowania wniosku Komisji Rewizyjnej Rady 

Miejskiej w Nowym Mieście Lubawskim w sprawie udzielenia absolutorium Burmistrzowi 

Nowego Miasta Lubawskiego za 2017 rok odczytał Przewodniczący Rady Miejskiej - Marcin 

Deja. 

Uchwała stanowi zał. nr 8 do protokołu. 

f) Przewodniczący Rady Miejskiej – Marcin Deja otworzył merytoryczną dyskusję nad 

wykonaniem budżetu Gminy za rok 2017. 

W dyskusji nikt głosu nie zabierał. 

g) Przewodniczący Rady Miejskiej- Marcin Deja po odczytaniu poddał pod głosowanie 

projekt uchwały w sprawie zatwierdzenia sprawozdania finansowego wraz ze sprawozdaniem 

z wykonania budżetu za 2017 rok. 

Rada Miejska jednomyślnie w obecności 14 radnych podjęła uchwałę w tej sprawie. 

Uchwała Nr XLII/269/2018 – stanowi zał. nr 9 do protokołu. 
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h) Z kolei Przewodniczący Rady Miejskiej- Marcin Deja po odczytaniu poddał pod 

głosowanie projekt uchwały w sprawie udzielenia Burmistrzowi Nowego Miasta 

Lubawskiego absolutorium z tytułu wykonania budżetu za 2017 rok. 

Na ustawowy skład 15 radnych w głosowaniu udział wzięło 14 radnych. Rada Miejska w 

głosowaniu jawnym jednomyślnie w obecności 14 radnych podjęła uchwałę w tej sprawie.                                                   

Uchwała Nr XLII/270/2018 – stanowi zał. nr 10 do protokołu. 

Ad. pkt 8 

Przewodniczący Rady Miejskiej – Marcin Deja po odczytaniu poddał pod głosowanie projekt 

uchwały w sprawie zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Miejskiej Nowe Miasto 

Lubawskie na lata 2018-2035.                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                    

Rada Miejska jednomyślnie w obecności 14 radnych podjęła uchwałę w tej sprawie. 

Uchwała Nr XLII/271/2018 – stanowi zał. nr 11 do protokołu. 

Ad. pkt 9 

Przewodniczący Komisji Budżetu i Finansów Rady Miejskiej – Jarosław Oelberg przedstawił 

pozytywną opinię Komisji. 

Przewodniczący Rady Miejskiej – Marcin Deja po odczytaniu poddał pod głosowanie projekt 

uchwały w sprawie zmiany budżetu Gminy Miejskiej Nowe Miasto Lubawskie  

na 2018 rok. 

Rada Miejska jednomyślnie w obecności 14 radnych podjęła uchwałę w tej sprawie. 

Uchwała Nr XLII/272/2018 – stanowi zał. nr 12 do protokołu. 

Ad. pkt 10 

Przewodniczący Rady Miejskiej – Marcin Deja po odczytaniu poddał pod głosowanie projekt 

uchwały w sprawie udzielenia pomocy finansowej w formie dotacji celowej  Gminie 

Kurzętnik na realizację rocznego monitoringu poeksploatacyjnego składowiska  odpadów 

komunalnych w Lipowcu. 

Rada Miejska jednomyślnie w obecności 14 radnych podjęła uchwałę w tej sprawie. 

Uchwała Nr XLII/273/2018 – stanowi zał. nr 13 do protokołu. 

Ad. pkt 11 

Przewodniczący Komisji Rozwoju Gospodarczego Rady Miejskiej – Krzysztof Hoppe 

przedstawił pozytywną opinię Komisji. 

Przewodniczący Rady Miejskiej – Marcin Deja po odczytaniu poddał pod głosowanie projekt 

uchwały o przystąpieniu do sporządzenia zmiany miejscowego planu    zagospodarowania  

przestrzennego miasta Nowe Miasto Lubawskie. 
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 Rada Miejska jednomyślnie w obecności 14 radnych podjęła uchwałę w tej sprawie. 

Uchwała Nr XLII/274/2018 – stanowi zał. nr 14 do protokołu. 

Ad. pkt 12 

Odpowiedzi na zapytania radnych udzielił Burmistrz Nowego Miasta Lubawskiego – Józef 

Blank: 

- odnośnie nieprzyjemnego zapachu i pyłów wydobywających się z kominów zakładów 

produkcyjnych „Jawor” i „Finishparkiet” w ostatnim tygodniu wpłynęło pismo. Kompetencje 

posiada Starostwo Powiatowe, Powiatowa Stacja Sanitarno-Epidemiologiczna i Wojewódzki 

Inspektorat Ochrony Środowiska. Pismo przekazaliśmy do PSSE i Starosty Powiatowego. 

Straż Miejska nie jest w tej kwestii kompetentna. Myślę, że zostaną podjęte działania w tym 

zakresie. Wyżej wymienione zakłady winny zmodernizować posiadane urządzenia, gdyż 

technologia poszła do przodu, 

- z zewnątrz mogłoby się wydawać, że niektóre kominy wskazują, iż jest użyty 

niedopuszczalny czynnik grzewczy, a okazuje się często, że jest to problem niewłaściwego 

rozpalania. Podejmowane interwencje nie stwierdziły nieprawidłowości np. Dom Towarowy. 

Na terenie miasta nie mamy sieci ciepłej wody. tylko centralę grzewczą, 

- myślę, że temat prawoskrętu przy ul. Lidzbarskiej będzie analizowany. Dobrze, że obecny 

jest Pan Starosta, 

- hałdy ziemi będą dopóki nie zakończą się nasadzenia, 

- wykonanie uzupełnienia drobnych nasadzeń przy ul. Kościuszki jest planowane w tym roku. 

Nie mogą tego wykonać pracownicy z robót publicznych. Będziemy chcieli do tego nakłonić 

firmę, która wykonywała roboty. 

Ad. pkt 13 

W związku z wyczerpaniem porządku obrad Przewodniczący Rady Miejskiej – 

Marcin Deja zamknął obrady XLII sesji Rady Miejskiej.  

 

Sekretarz obrad:                                                                        Przewodniczący Rady Miejskiej                 

Wojciech Kłosowski                                                                                Marcin Deja                                                                                                                                                                                                                                                                                                                  

 

 

 

                                    

 

 


